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Bestyrelsesmøde, mandag den 18. december 2023, kl. 19.30 via 
Teams 

 

Dagsorden 
 

1 Velkomst  
 

 

2 Møde i miljøstyrelsen den 4/12 
 
Her kommer Dansk Fåreavls 
sammenfattede svar på de af 
MST stillede spørgsmål om 
prioritering af midler til 
ulvesikring af hegn. 

• Ansøgninger fra 
dyreholdere der 
afgræsser i områder med 
stor ulveaktivitet og deraf 
følgende mange angreb 
skal have første prioritet. 

• Der skal ikke skelnes 
mellem professionelle og 
ikke professionelle 
dyreholdere. 

• Der skal kunne gives 
tilskud til stationære hegn 
og mobile hegn. 

• Er der midler i overskud, 
skal disse i første 
omgang gives som tilskud 
til hegn. 

 

 

Der er stadig ikke kommet et referat på trods af 
at vi har rykket for det. 
Størstedelen af midlerne der er tildelt, går til 
overvågning. Resten til hegn (ca. 1,5 mio. pr. år). 
Der er en stigende tendens til angreb og dermed 
flere midler til erstatning og færre til hegn. 
Vi afkræver hurtigere og mere konkret svar på 
vores spørgsmål. 
I Tyskland vil man diskutere regulering indenfor 
1000 m fra angrebsstedet i 21 dage efter. Vi 
følger denne diskussion. 

3 Bluetongue 
 

Vi er inviteret til dialogmøde sammen med Dansk 
Gedeunion og L&F hos FVST omkring 
bluetongue. 
Det bliver sandsynligvis d. 1/2. Vi vil gerne høre 
om kvæg skal med eller om de holder deres eget 
møde. Det er et punkt hvor vi kan arbejde 
sammen og vi vil tage fat i dem for at holde et 
møde inden. 

4 Repræsentantskabsmøde 2024 
 
Mødet afholdes den 2. marts i 
Odense. Dagsorden skal sendes 
til medlemmerne den 12/1 2024.  

Udvalgene skal have lavet valglister klar til 
repræsentantskabsmødet. 
 
Vi udpeger Henning Nielsen til fortsat at sidde 
i Landsskuets bestyrelse. 
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Vi skal finde ud af hvem der er 
på valg til bestyrelse og udvalg. 
Bilag A og B er vedhæftet 
 
Det gamle Dansk Fåreavl havde 
udpeget Henning Nielsen til at 
sidde i Landsskuets bestyrelse.  
Vi skal udpege en ny for en 2-
årig periode. 
 

Vi mangler nogle referater fra udvalgene fra det 
sidste møde i Odense. 

5 Orientering og opfølgning fra 
udvalgene på mødet d. 25/11 

Solceller: Der arbejdes på temadagen om 
solceller. Vi vil gerne have energiselskaberne 
med. 
M3: Programmet overgår til SEGES' nye 
regnskabsprogram uden at det kommer til at 
koste os noget. Der arbejdes på at kunne 
offentliggøre besætninger med status samt at 
lave et lignende program for klovsyge. 

6 Møde med 
Lammeproducenterne 
 
Lammeproducenterne har 
inviteret os til et uformelt 
kaffemøde i januar 2024. Mødet 
finder sted hos Jørgen 
Blazejewich i Holstebro 

Vi vil gerne arbejde sammen om alt det vi kan. 
Vi vil prøve at danne fælles front i forhold til 
solceller. 

7 Næste møde 
 

Mandag d. 8/1 på teams 

8 Eventuelt 
 

Der skal sparkes nyt liv i fårets dag. Før har der 
været mange flere besætninger med. Stina er i 
gang med at lave en indsamling af 
tilkendegivelser fra besætninger i Sydvestjyske 
Fåreavlere. 
Bente Ø arbejder med at få lavet et interaktivt 
kort over besætninger der er med. Folderen skal 
sendes ud til medlemsforeninger og aviser. Vi 
har bevilget midler til denne folder. 
Fårets dag er d. 30/3. 
Vestjyske Fåreavlere lukker. Steen Ove tager 
kontakt til dem for at indlemme dem i 
naboforeningerne. 
Hvert udvalg skal aflægge en beretning til 
repræsentantskabsmødet. 

 
 


